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PROTOKÓŁ NR XXI/19 

Z XXI SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 30 GRUDNIA 2019 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                  Obecnych – 19 radnych 

Nieobecni: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.   Sprawy organizacyjne: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocności obrad, 

3. przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu  

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. ustalenia wykazu i planu finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających  

z upływem roku 2019, 

4. diet przysługujących dla radnych Miasta Żyrardowa, 

5. ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

6. petycji o podjęcie działań mających na celu przebudowę ul. Chocimskiej w Żyrardowie, 

7. petycji o podjęcie działań mających na celu przebudowę ul. Poprzecznej w Żyrardowie, 

8. petycji mającej na celu zmianę dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy  

ul. Grunwaldzkiej w Żyrardowie polegającej na zmianie szerokości jezdni z 5 na 6 metrów, 

9. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Żyrardów, na rok szkolny 2019/2020, 

10. sprzedaży spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego, 

11. sprzedaży udziału w nieruchomości lokalowej, w której gmina Miasto Żyrardów jest 

współwłaścicielem, 

12. uchwalenia regulaminów korzystania z terenu Parku Reymonta w Żyrardowie cz. I, 

13. przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2020, 

14. przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

III. Informacje 

1.  Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Żyrardowa i Urzędu Miasta Żyrardowa. 
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IV.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

V.  Wolne wnioski. 

VI.  Zamknięcie obrad. 

 

 

I. Sprawy organizacyjne 

Ad I.1. i I.2. 

W dniu 30 grudnia 2019 r. o godz. 10.00 w budynku Resursy przy ul. 1 Maja 45 rozpoczęły się 

obrady XXI Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta 

Żyrardowa Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad I.3. 

Radny Arkadiusz Rzepecki złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie diet przysługujących dla radnych Miasta Żyrardowa. Wyjaśnił, że w związku  

z wątpliwościami prawnymi zasadne jest ponowne pochylenie się nad tą kwestią na początku 2020 roku. 

Pani Anna Maria Kuleta, Dyrektor Wydziału Dróg i Transportu Miejskiego, złożyła wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych na terenie Miasta Żyrardowa. Argumentowała, że zasadnym jest 

podjęcie uchwały przed 1 stycznia 2020 r. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Arkadiusza Rzepeckiego o zmianę 

porządku obrad. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przychylili się do wniosku  

18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Arkadiusza Rzepeckiego: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem pani Anny Marii Kulety o rozszerzenie porządku 

obrad. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przychylili się do wniosku  

19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem pani Anny Marii Kulety: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 
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Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, 

radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zaaprobowali zmieniony porządek obrad 19 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem porządku obrad po zmianach: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, 

radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

PORZĄDEK OBRAD ZMIENIONY W PUNKCIE II. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu  

na lata 2019–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019, 

3. ustalenia wykazu i planu finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających  

z upływem roku 2019, 

4. ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Miasta Żyrardowa, 

5. ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

6. petycji o podjęcie działań mających na celu przebudowę ul. Chocimskiej w Żyrardowie, 

7. petycji o podjęcie działań mających na celu przebudowę ul. Poprzecznej w Żyrardowie, 

8. petycji mającej na celu zmianę dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy  

ul. Grunwaldzkiej w Żyrardowie polegającej na zmianie szerokości jezdni z 5 na 6 metrów, 

9. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Żyrardów, na rok szkolny 2019/2020, 
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10. sprzedaży spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego, 

11. sprzedaży udziału w nieruchomości lokalowej, w której gmina Miasto Żyrardów jest współwłaścicielem, 

12. uchwalenia regulaminów korzystania z terenu Parku Reymonta w Żyrardowie cz. I, 

13. przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020, 

14. przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XX Sesji Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 19 radnych, którzy zdecydowali o przyjęciu protokołu 18 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XX Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Sławomir Wardziak. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

II. Projekty uchwał 

Ad II.1. i II.2. 

 Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028 oraz projekt 

uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019. Wspomniała  

o autopoprawkach związanych m.in. z aktualizacją planów sprzedaży nieruchomości. 

 Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r.  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą 

długu na lata 2019–2028. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę  

18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–

2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028: 
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„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2019. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę  

18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos ogłosił dziesięciominutową przerwę. Obrady wznowiono 

o godzinie 10.42. 

 

Ad II.3. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

i planu finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających z upływem roku 2019. 

 Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających  

z upływem roku 2019. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę  

18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego 

niezrealizowanych kwot wydatków niewygasających z upływem roku 2019: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 
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Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad II.4. 

Pani Anna Maria Kuleta przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Miasta Żyrardowa. Wspomniała  

o autopoprawce związanej z uchwałą, o której uchyleniu mowa w § 6 projektu. 

 Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych na terenie Miasta Żyrardowa: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

 

Ad II.5. 

 Pani Ewa Lasecka, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla 

osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 Radna Elżbieta Wrońska przedstawiła opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. W głosowaniu jawnym 
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wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych  

z usługami opiekuńczymi: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad II.6. i II.7. 

 Radny Mateusz Nalej przedstawił projekt uchwały w sprawie petycji o podjęcie działań 

mających na celu przebudowę ul. Chocimskiej w Żyrardowie oraz projekt uchwały w sprawie petycji  

o podjęcie działań mających na celu przebudowę ul. Poprzecznej w Żyrardowie. Zdeklarował, że będzie 

głosował przeciw obu projektom, bo w jego opinii petycje zasługują na uwzględnienie. 

 Radny Artur Pietrus zapytał, czym przedłożone projekty uchwał różnią się od tych, które zostały 

zdjęte podczas XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa w dniu 28 października 2019 r. Wspomniał, że  

w jego opinii petycje zasługują na uwzględnienie, a problem stanowi jedynie brak środków w budżecie. 

 Radny Marek Treliński stwierdził, że należy poważnie traktować postulaty składane przez 

mieszkańców i złożył wniosek o wprowadzenie zmian w projektach uchwał polegających  

na wykreśleniu w § 1 słów „nie zasługuje na uwzględnienie” i wpisaniu „zasługuje na częściowe 

uwzględnienie” oraz na dodaniu § 3 o treści „Uzasadnienie do rozpatrzenia petycji stanowi załącznik 

do niniejszej uchwały”.  

 Radna Grażyna Stefańska zgodziła się z głosami przedmówców w kwestii tego, że petycje 

zasługują na uwzględnienie. Złożyła wniosek o wprowadzenie zmiany w § 1 tak, aby brzmiał on: „Uznaje 

się, że petycja dotycząca przebudowy ul. Chocimskiej w Żyrardowie wniesiona w dniu 2 lipca 2019 r. 

zasługuje na uwzględnienie z okresem realizacji w następnych latach” i analogicznie dla ul. Poprzecznej.  

 Radny Jarosław Gejcyg przypomniał, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ kilkukrotnie 

podejmowała temat przedmiotowych petycji, zwracając się również z prośbą o opinię do Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Wskazał, że w mieście 

jest wiele ulic nieutwardzonych, zaś Komisja Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ nie może obligować 

Prezydenta Miasta do uwzględnienia w budżecie środków na budowę wszystkich z nich, należy 

natomiast opracować program drogowy i utwardzać ulice w sposób zaplanowany. Dociekał, jakie 

konsekwencje będzie miało uznanie petycji za zasługujące na uwzględnienie – czy będzie to oznaczało, 

że środki na inwestycje wskazane w petycjach muszą znaleźć się w budżecie na rok 2020. 
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 Radny Marek Treliński zgodził się, że nie można uznać petycji za całkowicie zasadne, a także 

wskazał, że zapis „częściowo zasadna” będzie właściwszy, jako że konieczne jest opracowanie 

dokumentacji czy wprowadzenie ulic do programu drogowego. Zadeklarował, że będzie głosował 

przeciw uznaniu petycji za niezasługujące na uwzględnienie. 

 Radna Grażyna Stefańska powtórzyła złożony wcześniej wniosek. Podkreśliła, że proponowany 

przez nią zapis nie obliguje Prezydenta Miasta do realizacji inwestycji w roku 2020. 

 Radny Jarosław Gejcyg przypomniał, że w petycji w sprawie budowy ul. Chocimskiej 

mieszkańcy zabiegali o uwzględnienie tej inwestycji w budżecie na rok 2019 oraz rok 2020. Stwierdził, 

że zapis o realizacji w kolejnych latach nie dostarczy mieszkańcom konkretnej informacji w taki sposób, 

w jaki dostarczyłoby jej umieszczenie ulic w planie budowy i przebudowy dróg.  

 Radny Marek Treliński prosił o opinię radcy prawnego w kwestii tego, czy możliwa zmian 

zmiana projektu uchwały w sposób proponowany przez radną Grażynę Stefańską. 

 Radny Arkadiusz Rzepecki zwrócił uwagę, że konieczne jest wypracowanie jednego 

stanowiska. Przypomniał, że projekty uchwał zostały zdjęcie z porządku obrad październikowej sesji, 

ponieważ część radnych obawiała się tego, że mieszkańcy otrzymają informację, że petycja jest 

niezasadna. Przypomniał, że podczas obrad Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ wskazywano,  

że mieszkańcy muszą otrzymać konkretną informację, zaś zapis o realizacji w kolejnych latach nie 

precyzuje, czy inwestycja taka będzie miała miejsce np. w najbliższym dziesięcioleciu. Rozważał, jak 

– jeśli przyjdą kolejne petycje w sprawie budowy dróg – zostanie później ustalona kolejność budowy 

dróg. Prosił również radcę prawnego o zwrócenie uwagi, czy petycja jest petycją, czy też wnioskiem 

okołobudżetowym, który jest procedowany w inny sposób. 

 Radny Józef Kapusta orzekł, że Rada Miasta znalazła się w niekomfortowej sytuacji. Stwierdził, 

że w jego opinii nie należy występować przeciwko mieszkańcom i uznawać, że składane przez nich 

pisma nie są petycjami, ponieważ zadaniem zarówno Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ,  

jak i Rady Miasta jest rozstrzyganie petycji. Poparł wniosek radnej Grażyny Stefańskiej, stwierdzając, 

że takie sformułowanie nie wskazuje konkretnego terminu realizacji inwestycji, ale stanowi moralną 

obligację. Podkreślił, że konieczne jest zastanowienie nad sposobem rozstrzygania o kolejności budowy 

ulic. Zadeklarował również, że nie podpisze się pod stwierdzeniem, że petycje nie zasługują  

na rozpatrzenie. 

 Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos ogłosił piętnastominutową przerwę celem 

przedyskutowania treści projektów z Komisją Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ. Obrady wznowiono  

o godz. 11.30. 

 Radny Mateusz Nalej poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ 

zdecydowała, że projekty uchwał pozostaną bez zmian. 

 Radny Artur Pietrus poprosił, by w przyszłości do projektu uchwały dołączać treść petycji,  

by wszyscy radni wiedzieli, co jest przedmiotem obrad. Zwrócił uwagę, że termin realizacji inwestycji 

w roku 2019, o który wnioskowali mieszkańcy, był niemożliwy do realizacji. 
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 Radny Jarosław Gejcyg przypomniał, że rozpatrywanie petycji trwa już kilka miesięcy, a także 

wskazał, że gdyby została rozpatrzona od razu, to rozpoczęcie działań mających na celu budowę  

ul. Chocimskiej było możliwe w roku 2019. Zaapelował do Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ o opracowanie nowego programu budowy i przebudowy 

dróg, który dałby mieszkańcom realną wiedzę o tym, kiedy dana inwestycja może zostać zrealizowana. 

Radny Marek Treliński przypomniał, że realizacja obecnie obowiązującego programu 

drogowego została wydłużona do roku 2021, więc jeszcze jest za wcześnie na opracowywanie nowego 

programu. Zaapelował o przystąpienie do głosowania nad wnioskami. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Marka Trelińskiego w sprawie zmiany  

§ 1 projektów uchwał (po krótkiej dyskusji odstąpiono od propozycji wprowadzania § 3 w brzmieniu 

zaproponowanym przez radnego) W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy odrzucili 

wniosek 15 głosami „przeciw”, przy 1 głosie „za” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Marka Trelińskiego: 

„za” – 1 głos – radny Marek Treliński; 

„przeciw” – 15 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny 

Józef Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna 

Edyta Lubańska, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, 

radna Elżbieta Wrońska; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej w sprawie zmiany  

§ 1 projektów uchwał. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy przychylili się  

do wniosku 10 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej: 

„za” – 10 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny 

Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 6 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna 

Maria Kozłowska, radna Edyta Lubańska, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki; 

„wstrzymuję się” – 2 głosów – radny Robert Latek, radny Marek Treliński. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie petycji o podjęcie działań 

mających na celu przebudowę ul. Chocimskiej w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 

radnych, którzy podjęli uchwałę 12 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie petycji o podjęcie działań mających na celu 

przebudowę ul. Chocimskiej w Żyrardowie: 

„za” – 12 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny 

Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, 

radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 5 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Anna Maria Kozłowska, radna Edyta Lubańska, radny Arkadiusz Rzepecki; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Robert Latek. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie petycji o podjęcie działań 

mających na celu przebudowę ul. Poprzecznej w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 

radnych, którzy podjęli uchwałę 11 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie petycji o podjęcie działań mających na celu 

przebudowę ul. Poprzecznej w Żyrardowie: 

„za” – 11 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny 

Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 6 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Anna Maria Kozłowska, radna Edyta Lubańska, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Robert Latek. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Radny Arkadiusz Rzepecki zwrócił się do Biura Prawnego z prośbą o opinię, czy w związku  

 z podjętymi uchwałami ul. Chocimska i ul. Poprzeczna muszą być wykonane priorytetowo w latach 

kolejnych.  

 

Ad II.8. 

Radny Mateusz Nalej przedstawił projekt uchwały w sprawie petycji mającej na celu zmianę 

dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy ul. Grunwaldzkiej w Żyrardowie polegającej  

na zmianie szerokości jezdni z 5 na 6 metrów. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie petycji mającej na celu zmianę dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy  

ul. Grunwaldzkiej w Żyrardowie polegającej na zmianie szerokości jezdni z 5 na 6 metrów.  
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy oddali 12 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”  

i 3 głosy „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie petycji mającej na celu zmianę dokumentacji 

projektowej dotyczącej przebudowy ul. Grunwaldzkiej w Żyrardowie polegającej na zmianie szerokości 

jezdni z 5 na 6 metrów: 

„za” – 12 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny 

Ryszard Mirgos, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radna 

Grażyna Stefańska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 3 głosy – radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 3 głosy – radny Robert Latek, radny Mateusz Nalej, radna Żaneta 

Wesołowska. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Zgłoszono prośbę o reasumpcję głosowania w związku z omyłkowym oddaniem głosu. 

Ponownie przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie petycji mającej na celu 

zmianę dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy ul. Grunwaldzkiej w Żyrardowie polegającej 

na zmianie szerokości jezdni z 5 na 6 metrów. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy 

podjęli uchwałę 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie petycji mającej na celu zmianę dokumentacji 

projektowej dotyczącej przebudowy ul. Grunwaldzkiej w Żyrardowie polegającej na zmianie szerokości 

jezdni z 5 na 6 metrów (reasumpcja): 

„za” – 15 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Sławomir Wardziak, radna 

Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 1 głos – radny Marek Treliński; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Mateusz Nalej, radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad II.9. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, Dyrektor Wydziału Edukacji, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Żyrardów, na rok szkolny 

2019/2020.  

Radna Żaneta Wesołowska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt.  
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Radny Artur Pietrus zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu powołano się na ceny paliwa z siedmiu 

stacji benzynowych na terenie Żyrardowa, mimo że według jego wiedzy funkcjonują jeszcze 

przynajmniej dwie inne. Dociekał, czemu ograniczono się do siedmiu stacji. 

Radny Ryszard Mirgos pytał, jak skrupulatnie rozliczana jest liczba przejazdów celem 

dowiezienia dzieci do szkół. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz wyjaśniła, jak obecnie wygląda rozliczanie paliwa, a także 

wspomniała, że przepisy nie obligują do zbierania informacji ze wszystkich stacji benzynowych  

na terenie gminy oraz wskazała, że jest to reprezentatywna próba. 

Radny Ryszard Mirgos dociekał, czy w przypadku, gdyby drastycznie wzrosły ceny paliw, Rada 

Miasta w ciągu roku szkolnego będzie musiała zmienić zapisy uchwały. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz wyjaśniła, że uchwała obowiązywać będzie do końca roku 

szkolnego. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Mieście Żyrardów, na rok szkolny 2019/2020. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście 

Żyrardów, na rok szkolny 2019/2020: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad II.10. i II.11. 

Pan Jakub Borowski, pracownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie sprzedaży spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego oraz 

projekt uchwały w sprawie sprzedaży udziału w nieruchomości lokalowej, w której gmina Miasto 

Żyrardów jest współwłaścicielem. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa 

projekty. Radny poprosił również o wyjaśnienie, z czego wynika fakt, że w przypadku jednej  

z nieruchomości Miasto ma mniejszościowy udział. 

Pan Jakub Borowski wyjaśnił, że jest to konsekwencją tego, że nieruchomość miała kilku 

współwłaścicieli, zaś Miasto odziedziczyło udział jednego z nich. 
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Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży spółdzielczego 

własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży spółdzielczego własnościowego prawa  

do lokalu mieszkalnego: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży udziału  

w nieruchomości lokalowej, w której gmina Miasto Żyrardów jest współwłaścicielem. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży udziału w nieruchomości lokalowej,  

w której gmina Miasto Żyrardów jest współwłaścicielem: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad II.12. 

Pani Aneta Kalisiak-Ćwikowska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów korzystania z terenu Parku Reymonta  

w Żyrardowie cz. I. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt.  

Radny Ryszard Mirgos prosił o uściślenie, której części Parku Reymonta dotyczy projekt. 

Pani Aneta Kalisiak-Ćwikowska wyjaśniła, że chodzi o część przy stawie. 
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Radna Grażyna Stefańska zwróciła uwagę, że regulamin zabrania jazdy na rowerze i rolkach 

poza ścieżką rowerową. Zapytała, co z deskorolkami i hulajnogami. 

Pani Aneta Kalisiak-Ćwikowska wyjaśniła, że temat był dyskutowany wcześniej, a przepisy 

prawne zezwalają na poruszanie się deskorolek i hulajnóg po ścieżce rowerowej. 

Radna Elżbieta Wrońska poruszyła temat palenia w miejscach publicznych, zwracając uwagę, 

że warto rozważyć stworzenie w parku tzw. kącika dla palaczy. Odniosła się również do zapisów 

ustawowych w tym temacie. 

Radny Marek Treliński stwierdził, że park nie jest duży i osoby, które chcą zapalić papierosa, mogą 

wyjść poza jego teren. Wyraził zadowolenie z faktu, że w regulaminie ujęto zapis zabraniający palenia. 

Pani Magdalena Osińska, radca prawny, przywołała zapisy ustawowe, zgodnie z którymi  

w miejscach ogólnodostępnych, w których przebywają dzieci, obowiązuje całkowity zakaz palenia, zaś 

park zalicza się do przestrzeni publicznej. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów 

korzystania z terenu Parku Reymonta w Żyrardowie cz. I. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów korzystania z terenu Parku 

Reymonta w Żyrardowie cz. I: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad II.13. i II.14. 

Pani Wiesława Wardziak, Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2020 oraz projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

Radna Elżbieta Wrońska przedstawiła opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty. 

Radny Arkadiusz Sowa przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, 

Handlu i Usług RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty. 

Radna Elżbieta Wrońska nawiązała do poruszanego podczas posiedzenia Komisji Kultury, 

Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ tematu podejmowania pracy przez osoby uzależnione. 
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Wskazała, że w wielu krajach organizowane są np. targi pracy adresowane do osób uzależnionych. 

Podkreśliła, że taka forma pomocy w znalezieniu zatrudnienia byłaby dużym ułatwieniem dla 

uzależnionych, którzy nie zawsze znajdują zrozumienie ze strony pracodawców. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że nie jest prawdą, że pracodawcy nie zatrudniają osób  

z problemami alkoholowymi, zaś osoby, które są niepijącymi alkoholikami, znajdują zatrudnienie  

i wsparcie ze strony pracodawców. Podkreśliła, że w jej opinii w walce z alkoholizmem skuteczne jest 

ograniczenie dostępu do alkoholu. Wskazała, że wokół sklepów gromadzą się grupy osób, które kupują 

i spożywają alkohol, dlatego warto rozważyć, czy sklepy te powinny sprzedawać alkohol do późnych 

godzin nocnych lub całodobowo. 

Radna Elżbieta Wrońska poinformowała, że poruszony przez nią problem został wskazany 

przez środowiska AA.  

Radny Artur Pietrus przypominał, że podczas posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Porządku 

Publicznego, Handlu i Usług RMŻ rozważano ograniczenie sprzedaży alkoholu, ale przedstawiciele 

służb mundurowych obecni na posiedzeniu wskazali, że może to oznaczać wzrost liczby met, zaś ludzie, 

którzy chcą pić alkohol, będą to mogli robić mimo ograniczenia. Odniósł się również do ujętej  

w programie liczby podopiecznych MOPS-u dotkniętych różnymi uzależnieniami, w tym 20 osób 

uzależnionych od alkoholu. Stwierdził, że w rzeczywistości liczba ta niewątpliwie jest większa i należy 

się zastanowić, jak skłonić więcej osób uzależnionych do podjęcia leczenia.  

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

17 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020: 

„za” – 17 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard 

Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. W głosowaniu jawnym wzięło udział 17 radnych, którzy 

podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2020 rok: 
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„za” – 17 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, radna Anna 

Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard 

Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz 

Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska;  

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Jarosław Gejcyg, radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecni podczas sesji: radny Jerzy Naziębło, radny Grzegorz Obłękowski. 

 

III. Informacje 

 Do przedłożonej Informacji o działaniach Prezydenta Miasta Żyrardowa i Urzędu Miasta 

Żyrardowa nie zgłoszono uwag. 

 

IV. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Artur Pietrus złożył trzy wnioski: (1) w sprawie ostatniej tablicy upamiętniającej Armię 

Czerwoną, (2) w sprawie montażu liczników przy sygnalizacji świetlnej oraz (3) w sprawie synchronizacji 

sygnalizacji świetlnej na terenie miasta. 

Radna Grażyna Stefańska złożyła wniosek w sprawie dokonania oceny pracowników Biura 

Prawnego. 

 

V. Wolne wnioski. 

Mieszkaniec nawiązał do swojej wypowiedzi podczas jednej z poprzednich sesji. Zaproponował 

likwidację stanowisk przyjmowania korespondencji w Biurze Obsługi Mieszkańca i przekazanie zadań 

w tym zakresie do poszczególnych wydziałów merytorycznych. Zaproponował, by Komisja Rewizyjna 

RMŻ przeprowadziła kontrolę w zakresie wzrostu liczby stanowisk w Urzędzie Miasta. Zaapelował do 

Klubu Radnych Porozumienie Prezydenckie, by członkowie klubu nie głosowali nad absolutorium dla 

Pretendenta Miasta, skoro w nazwie klubu użyto słowa „Prezydenckie”. Odniósł się również do innych 

kwestii związanych z absolutorium. 

Radna Elżbieta Wrońska nawiązała do słów mieszkańca, zaapelowała o zgłaszanie konkretnych 

postulatów i wskazywanie konkretnych problemów.  

Radna Edyta Lubańska wyjaśniła, że radni zrzeszeni w Klubie Radnych Porozumienie Prezydencie 

pracują dla miasta i mają prawo oceniać działalność Prezydenta Miasta tak samo jak inni radni. 

Mieszkaniec odniósł się do słów przedmówców, stwierdzając m.in. że nie krytykuje 

prezydentury Prezydenta Miasta oraz że warto się zastanowić, czy Klubowi Radnych Porozumienie 

Prezydenckie wypada głosować nad absolutorium.  

Radna Grażyna Stefańska zgodziła się z opinią mieszkańca, że Klub Radnych Porozumienie 

Prezydenckie nosi niefortunną nazwę. Podkreśliła, że radni mają obiektywnie oceniać działanie 

Prezydenta Miasta.  
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Radny Marek Treliński wyjaśnił, że radni sami wybrali nazwę klubu i jest to ich decyzja. 

Odniósł się do słów mieszkańca, przypominając pomysły uprzednio przez niego zgłaszane, a także 

stwierdzając, że istnienie Biura Obsługi Mieszkańca jest odpowiedzią na potrzeby w zakresie obsługi 

korespondencji. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos złożył zebranym życzenia noworoczne. 

 

VI. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za przybycie oraz owocne dyskusje. Obrady XXI Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte  

o godz. 13.00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=55162 

 

Protokół sporządziła dnia 14 stycznia 2020 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=55162

